
Boxtel -  inspreeknotitie -  Klimaatontwrichting en PV-velden 

Het zijn zeer zorgelijke tijden. De Klimaatontwrichting is helaas al dagelijkse werkelijkheid. Sinds een half 
jaar krijg ik elke morgen de berichten van The Watchers, over door wetenschappers van de World 
Meterological Organization, gesignaleerd extreem weer over de hele wereld, en de gevolgen ervan.  

Vorig jaar ging het al om 605 zeer ernstige gevallen: hevige natuurbranden, slagregens, grote 
hagelsteenbuien, ernstige droogte, hitte-golven, orkanen en tornado’s, overstromingen en 
modderstromen. Ze vermelden er ook steeds het aantal doden bij, en schattingen van de gewonden, maar 
ook de schade aan de infrastructuur, aan huizen en andere gebouwen, zoals scholen en bedrijven. Het zijn 
dagelijks rampen die vaak de pers niet meer halen. 

We zijn nu al voorbij de 1½ graad opwarming, waar men op de Parijse conferentie in 2015  maximaal op uit 
hoopte te komen, maar nu zijn we dus al hard op weg naar de nog gevaarlijker 2 graden. Onlangs las ik tot 
mijn grote schrik dat het zelfs 800.000 jaar geleden is dat het zo heet is als nu op Aarde!   

Bovendien kregen we vorige week de onverwachte melding dat de oceanen nu al een stuk warmer zijn en 
daardoor minder CO2 kunnen opnemen, en dat bovendien de bomen het steeds moeilijker hebben en 
daardoor ook minder CO2 kunnen opnemen. Dus de klimaat-ontwrichting is nu in een extra gevaarlijke 
versnelling gekomen. 

U voelt het hopelijk al aankomen: we moeten ook in Boxtel nu echt alles op alles zetten om allereerst 
sneller zoveel mogelijk fossiele energie te besparen, liefst ons gebruik ervan halveren vóór 2030, en 
tegelijk ook zoveel mogelijk duurzame energie opwekken. Dus vooral veel meer zonnepanelen op alle 
daken, natuurlijk ook bij bedrijven, maar ook op de bodem, helaas. We moeten het vooral ook doen voor 
onze kinderen en kleinkinderen, en zeer veel generaties na ons. Want de ellende gaat letterlijk eeuwen 
duren. 

Maar, er is ook positief nieuws: PV-velden kunnen tegenwoordig goed samen gaan met verbetering van de 
biodiversiteit, veel beter dan met de mono-cultuur van bijvoorbeeld mais. Een PV-veld kan er nu zelfs als 
een natuurgebied uitzien, met wellicht enkele wandelpaden erdoor of omheen. Goede en mooie 
voorbeelden ervan heb ik de laatste jaren een paar keer doorgestuurd aan de gemeente. PV-velden 
kunnen nu zelfs heel goed samengaan met de teelt van diverse bessen. Dat kan de kwaliteit van de bodem 
ten goede komen. 

Bovendien zullen we minimaal onze opgave voor de RES moeten halen. Daarvoor zijn eigenlijk ook 
windmolens nodig. Ik hoop nog altijd dat er een rijtje molens – 3 tot 5 - komt aan de oostkant van de A2, 
samen met Michielsgestel en Vught. Desnoods met misschien wat lagere molens die tegenwoordig 
tweedehands gekocht kunnen worden. Maar nu moeten we met PV op daken en op grond zover mogelijk 
zien te komen.  

Nu een paar tips voor die belangrijke P-velden rond Boxtel. Zoek samenwerking met de bestaande energie-
coöperaties in de regio, zeker met Dommelstroom in Michielsgestel, waar ik zelf al jaren lid van ben, 
vanwege hun slimme watermolen in de Dommel en hun tweede PV-veld bij de waterzuivering in Boxtel. Ze 
hebben ruime ervaring met de belangrijke omgevingsdialoog, met het nader onderzoek, bijv. voor de 
directe levering aan bedrijven en te bouwen woningen in de buurt. Maar ze hebben ook goede ervaring 
met het meedenken van omwonenden, en zij kunnen goed invulling geven aan de eis van 50% lokaal 
eigendom, en daarmee een veel breder draagvlak.  

Kortom: PV-velden zijn hoogst noodzakelijk, maar het is de grote uitdaging ze ook zo aantrekkelijk mogelijk 
te maken, voor de omwonenden, de bewoners van Boxtel en ook voor de biodiversiteit.   

Jan Juffermans, namens Transitie Boxtel, 20 mei 2025   



  

 

 

 

 

 


